
Protokół nr XXIX/2021 

z sesji w trybie stacjonarnym Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12.08.2021r. w godzinach od 1000 – 1110 

 

 XXIX sesję Rady Gminy Kroczyce w sali konferencyjnej budynku byłej Szkoły Podstawowej 

w Kroczycach przy ulicy Kościuszki 29 w dniu 12 sierpnia 2021r. otworzył i poprowadził 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce Pan Krzysztof Janikowski. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Kroczyce o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach radnych. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kroczyce na 2021 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce 

wprowadzonej Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 

roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej „SKALMED” w Kroczycach.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie Projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków obowiązującego na terenie Gminy Kroczyce. 

10. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kroczyce w 2021 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Lgota Murowana. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Kroczyce, w roku szkolnym 2021/2022. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Kroczyce. 

Ad. 1   

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce otworzył sesję następującymi słowami: „Otwieram 

XXIX sesję Rady Gminy Kroczyce”. Na podstawie listy obecności radnych, stwierdził, że w sesji Rady 

Gminy Kroczyce uczestniczy 12 radnych, co daje prawo do wydawania prawomocnych uchwał. 

Następnie powitał Panie i Panów Radnych, Sołtysów, Pana Wójta i pracowników Urzędu Gminy. 



Ad. 2 

 Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu nr XXVIII/2021 z sesji Rady 

Gminy Kroczyce z dnia 29.06.2021r.  Przewodniczący RG Kroczyce zwrócił się do Radnych z 

zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieśd jakieś uwagi do niniejszego protokołu? Uwag nie zgłoszono.  

Następnie przeprowadzono głosowanie.  

 

Imienny wykaz z głosowania nad przyjęciem protokołu nr XXVIII/2021 

 z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 29 czerwca 2021r. 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Bartos Janusz  nieobecny   

Bednarz Aneta  „za”   

Biały Zbigniew nieobecny   

Ciszewski Jerzy „za”   

Ciszewski Tomasz  „za”   

Grabowski Karol „za”   

Janikowski Krzysztof „za”   

Kampa Beata „za”   

Kozłowska Dorota „za”   

Łągiewka Robert „za”   

Łysek Sławomir „za”   

Masłowski Czesław  „za”   

Pasierb Bożena nieobecna   

Pasierb Łukasz „za”   

Stolarski Andrzej „za”   

Protokół nr XXVIII/2021 z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 29 czerwca 2021r. został przyjęty 12 

głosami „za”. 

 

Ad. 3 

W następnym punkcie porządku obrad Pan Krzysztof Janikowski dokonał przedstawienia 

porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy Kroczyce zwołanej na dzieo 12 sierpnia 2021 roku.  

 

 

 

 



Ad. 4 

 Przewodniczący RG Kroczyce poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy Kroczyce, która 

odbyła się 29 czerwca 2021r. do Biura Rady Gminy Kroczyce nie wpłynęły żadne interpelacje ani 

zapytania radnych.  

 

Ad. 5  

Kolejnym punktem porządku obrad było przedstawienie informacji Wójta Gminy Kroczyce 

o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy. 

 Szanowni Paostw, w Katowicach odbyła się uroczystośd z udziałem Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej Pana Andrzeja Dudy dotycząca 100 rocznicy zakooczenia trzeciego 

Powstania Śląskiego. Gmina Kroczyce została uhonorowana tablicą okolicznościową wzorowaną na 

powstaoczym sztandarze „Tobie Polsko”. Z naukowych opracowao historycznych z zakresu wydarzeo 

związanych z Powstaniami Śląskimi wynika, że miejscowośd Szypowice była objęta działaniami 

powstaoczymi. 6 maja 1921 roku Szypowice zostały zajęte przez kampanię powstaoczą pułku 

zabrskiego Pawła Cymsa. Dzięki przeprawie przez Odrę udało się wyprzed gwałtownym atakiem 

bojówki niemieckie z miejscowości Szypowice. Przez następne dni był to najbardziej wysunięty 

powstaoczy przyczółek zaodrzaoski. Jednak na skutek szybkiego przebiegu linii frontu Powstaocy 

Śląscy musieli opuścid Szypowice. Pan Wójt poprosił o pokazanie tej tablicy, jaką miał przyjemnośd 

otrzymad z rąk Pana Prezydenta oraz poinformował, że tą tablicę chce w miesiącu wrześniu 

uroczyście przekazad mieszkaocom Szypowic.  

14 lipca 2021r. podczas intensywnych opadów i silnego wiatru na terenie Gminy Kroczyce 

doszło do uszkodzeo wielu budynków mieszkalnych i gospodarczych. Pan Wójt poinformował 

o bardzo dużym problemie z ewakuacją harcerzy z obozów harcerskich, jak również o wystąpieniu 

braku prądu oraz łączności telefonicznej. W sumie udało się ewakuowad 370 harcerzy z obozu 

w Kostkowicach, częśd wyjechała do Zabrza, natomiast 280 druhów było zlokalizowanych na hali 

sportowej w Kroczycach. Pan Wójt w tym miejscu podziękował wszystkim tym, którzy przyczynili się 

do tak sprawnej akcji ewakuacji harcerzy, jak również usuwania skutków powodzi. Główne 

podziękowania skierowane były dla Pana Wojewody Śląskiego Pana Wieczorka, który w godzinach 

nocnych przyjechał do Gminy Kroczyce i pomagał w ewakuacji, jak również w innych czynnościach. 

Największym problemem był fakt, że harcerze wyjechali z obozów z niczym, nie mieli ręczników, 

ani środków czystości. Na godziny ranne należało zabezpieczyd prawie 300 ręczników, środków 

czystości, a także wyżywienie i inne rzeczy. Pan Wójt złożył też podziękowania dla Pana Starosty- 

Gabrielowi Dors, który również pomagał, Panu Jarosławowi Kleszczewskiemu, który w godzinach 

nocnych leczył niektórych druhów, jak również zabezpieczył ich w medykamenty, wszystkim 

strażakom Paostwowej Ochotniczej Straży Pożarnej, funkcjonariuszom Policji, pracownikom 



Komunalnego Zakładu Budżetowego, którzy mimo tego ze nie było energii, zabezpieczyli 

mieszkaoców w wodę. Na koniec, Pan Wójt skierował podziękowania dla pracowników Szkoły 

Podstawowej w Kroczycach, którzy też w godzinach nocnych uruchomili kuchnię, pomagali wszystkim 

harcerzom, a także podziękowania dla pracowników Urzędu Gminy w Kroczycach.   

W związku z wystąpieniem dużych strat jakie wystąpiły, Pan Wójt poinformował 

o uruchomieniu rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe, która wynosiła 100 000 zł. Na usuwanie 

bieżących wydatków, wydano już kwotę 47 111 zł 27 gr. Wystąpiono również do Wojewody Śląskiego 

o uruchomienie zasiłków celowych w kwocie do 6000 zł na pomoc doraźną. Taką pomoc Gmina 

Kroczyce udzieliła 6 rodzinom, na kwotę 27 500 zł. Maksymalna kwota wypłaconej pomocy wynosiła 

6000 zł, natomiast minimalna kwota wynosiła 1500 zł. x 

Po huraganowych wiatrach 6 lipca i 16 lipca odbyły się spotkania z Panem Wojewodom 

Robertem Magdziarzem. Te spotkania odbyły się w Koniecpolu, natomiast 22 lipca odbyło się 

spotkanie w Częstochowie, gdzie omawiano kwestie związane z usuwaniem skutków powodzi. Pan 

Wójt oznajmił, że Gmina Kroczyce ma straty w wysokości ponad 1 400 000 zł, więc kwalifikuje się do 

pomocy z budżetu paostwa, z tego względu, że przekroczyło to 5% dochodów bieżących z roku 

poprzedniego.  Pan Wójt poinformował, że dyskutowano o pomocy dla rolników, natomiast pomoc 

ta, jest w takiej wysokości, że dotyczy tylko budynków mieszkalnych, ewentualnie budynków 

związanych z prowadzoną działalnością gospodarczą, jeżeli ta działalnośd jest głównym źródłem 

utrzymania. W tym przypadku nie ma możliwości uzyskania dofinansowania do garaży lub komórek. 

W związku z powyższym, Gmina Kroczyce liczy teraz na komisję wojewódzką, która przyjedzie ocenid 

straty, po czym będzie oczekiwad na decyzję w sprawie otrzymania środków finansowych.  

6 lipca na Zamku w Ogrodzieocu odbyło się spotkanie z Panem Marszałkiem Chełstowskim, 

gdzie Gmina Kroczyce otrzymała dofinansowanie w  wysokości 169 682 zł 90 gr. Jest to pomoc na 

rozwój turystyki i jest to związane z utratą dochodów jakie Gmina miała w związku z pandemią.  

27 lipca Gmina Nabyła w formie darowizny działkę oznaczoną nr 2021/1 o powierzchni 0,4 ha 

stanowiącą częśd ulicy Borówkowej w Kroczycach. W obecnej chwili cała ulica Borówkowa jest 

własnością Gminy Kroczyce.  

Dzisiaj tj. 12 sierpnia 2021 r. podano do wiadomości publicznej ogłoszenie o przetargu 

pisemnym, nieograniczonym na sprzedaż nieruchomości stanowiących własnośd Gminy Kroczyce, 

położonych w obszarze ewidencyjnym Huta Szklana. Są to działki o nr 305/12,  o powierzchni 1076 m2 

za kwotę 41 000 zł plus należny podatek VAT, działka 305/22 o powierzchni 1149 m2, cena 

wywoławcza 44 000 zł plus podatek VAT oraz nieruchomośd składająca się z działek 312, 310/2, 

311/3 o powierzchni 5036 m2 za kwotę 146 000 zł plus podatek VAT. Częśd jedna przetargu odbędzie 

się 17 września 2021 roku o godzinie 9:00 w siedzibie Urzędu Gminy Kroczyce. Oferty pisemne wraz z 



wymaganymi dokumentami należy złożyd do dani 13 września 2021 roku włącznie do godziny 15:00. 

Wadium powinno byd wpłacone do dnia 13 września 2021 roku.  

30 czerwca zostało przeprowadzony odbiór koocowy wykonanych robót dla zadania 

„Przebudowa Drogi w miejscowości Gołuchowice”. Wykonawca było Przedsiębiorstwo Produkcyjno 

Usługowo Handlowe Drogowe URBIT Pan Bogusław Bugaj.  

Również 30 czerwca został przeprowadzony odbiór koocowy wykonanych robót dla zadania 

„Przebudowa ulicy Przybyszów w miejscowości Kroczyce”. Wykonawca było Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowo-Mostowych MYSZKÓW Sp. Z o.o. 

1 lipca  nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu na „Rozbudowę oczyszczalni ścieków w 

Kostkowicach w formule zaprojektuj i wybuduj”. W postępowaniu wpłynęła tylko jedna oferta, 

złożona przez Przedsiębiorstwo Budownictwa Instalacji ABT Sp. Z o.o. z Częstochowy. Wartośd tej 

ofert wynosiła 3 406 608 zł brutto. 

6 lipca to postępowanie zostało unieważnione ze względu na brak możliwości sfinansowania 

zamówienia będącego przedmiotem niniejszego postępowania ze środków posiadanych prze 

Zamawiającego.  

12 lipca wszczęto po raz kolejny postępowanie o udzielenie zamówienia, którego 

przedmiotem jest „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Kostkowicach w formule zaprojektuj i 

wybuduj.”  Było to drugie postępowanie. Termin składania ofert wyznaczono na dzieo 29 lipca. 29 

lipca nastąpiło otwarcie ofert i wpłynęły 4 oferty. Była to oferta MIKO-TECH Sp. Z o.o. za kwotę 

2 964 265 zł 56 gr brutto, Przedsiębiorstwo Budownictwa Instalacji ABT Sp. Z o.o. z Częstochowy za 

kwotę 3 697 380 zł brutto, Przedsiębiorstwo Usługowo Produkcyjno Handlowe OTECH Sp. Z o.o. z 

Gorlic za kwotę 2 666 025 zł oraz Grupa SZYMBUD Sp. Z o.o. Spółka Komandytowa z Kłomnic za 

kwotę 3 936 000 zł.  

Pan Wójt poinformował, że po aktualnej sesji,  która odbyła się 12 sierpnia 2021 roku, kiedy 

zostaną zwiększone środki finansowe, to postępowanie zostanie rozstrzygnięte. Gmina podpisze 

umowę, bo kwota 2 666 025 zł jest kwotą do zaakceptowania. Natomiast Przedsiębiorstwo, które 

budowało oczyszczalnie poprzednim razem dało kwotę w wysokości prawie 3 500 000 zł, natomiast w 

drugim postępowaniu podniosło się jeszcze o 100 000 zł. 

2 lipca została podpisana umowa na pełnienie nadzoru ekologicznego nad pracami ziemnymi 

związanymi z realizacją zadania „Przebudowa odcinka drogi gminnej na ulicy Kościuszki oraz budowa 

odcinka drogi dojazdowej do ulicy Fryszerka wraz z ulicą Fryszerka w Pradłach na terenie Gminy 

Kroczyce”. Wykonawca jest Pani Katarzyna Sobota-Liwoch. Łączne wynagrodzenie z tytułu realizacji 

niniejszej umowy wyniesie 8 810 zł brutto.  

Również  2 lipca została podpisana umowa w przedmiocie „Przywozu i odwozu uczniów do 

szkół podstawowych i przedszkoli z terenu Gminy Kroczyce w roku szkolnym 2021/22 oraz 2022/23”. 



Wykonawcą tej usługi jest Przedsiębiorstwo MATI-TRANS Pani Edyta Żurek. Całkowita wartośd 

umowy wynosi 783 462 zł.  

Został złożony wniosek o aneks do umowy o dofinansowanie realizacji projektu w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 dla projektu pod 

nazwą „ Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap II”. W związku z 

podniesieniem poziomu dofinansowania do kwoty 3 097 499 zł 16 gr. 

5 lipca został zlecony remont instalacji elektrycznej w budynku OSP Gołuchowice. 

Zleceniodawcą była firma ELSTER Pan Zdzisław Stępieo. Wartośd zleceni wynosiła 6 646 zł 6gr brutto. 

Jest to remont klatki schodowej oraz pomieszczeo przyległych. Była to bardzo stara instalacja, więc 

zagrażała bezpieczeostwu i była niezbędna do wykonania.  

14 lipca zostały podpisane umowy z Urzędem Marszałkowskim o dofinansowanie w ramach 

Śląskiego Pakietu dla Turystyki na kwotę 169 682 zł 90 gr.  

W tym samym dniu zostało wszczęte postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego , 

którego przedmiotem jest „Modernizacja infrastruktury około turystycznej na terenie Gminy 

Kroczyce”. Postępowanie dotyczy zakupu urządzeo zabawowych na place zabaw w Piasecznie, w 

Lgocie Murowanej, Dzibicach, Siemięrzycach, w Kroczycach przy amfiteatrze oraz ławek i koszy na 

kroczyckich Krupówkach.  

23 lipca nastąpiło otwarcie ofert  zamówienie było podzielone na 6 części. W pierwszej części 

zamówienia, wszystkich zamówieo wygrał Zakład Stolarski Waldemar Nowak z Lwówka. Ten sam 

wykonawca wykonywał plac zabaw przy żłobku w Kroczycach. W pierwszej części zamówienia, które 

dotyczyło modernizacji placu zabaw w miejscowości Piaseczno wpłynęły 4 oferty. Najbardziej 

korzystna oferta wynosiła kwotę 22 976 zł 40 gr. Druga częśd zamówienia – modernizacja placu 

zabaw w miejscowości Lgota Murowana – również wpłynęły 4 oferty. Cena wybranej oferty wynosi 

18 081 zł. W 3 części zamówienia –modernizacja placu zabaw w miejscowości Dzibice – wpłynęły 

dwie oferty. Cena wybranej oferty wynosi 31 832 zł 40 gr. W czwartej części zamówienia- 

modernizacja placu zabaw w miejscowości Siemięrzyce –wpłynęły 3 oferty. Cena wybrane oferty 

wynosi 15 079 zł 80 gr. W piątej części zamówienia, która dotyczy infrastruktury placu zabaw na 

terenie rekreacyjnym w amfiteatrze i basenie w Kroczycach wpłynęły 4 oferty. Wybrana oferta 

opiewa na kwotę 56 149 zł 50 gr. oraz w szóstej części zamówienia –wymian obiektów małej 

architektury w kroczyckim Centrum, czyli kroczyckich Krupówkach. Kwota za jaką będzie to wykonane 

wynosi 18 105 zł 60 gr. W tym przypadku wpłynęły 2 oferty.  

20 lipca złożono do Urzędu Wojewódzkiego zapotrzebowanie na środki na potrzeby realizacji 

zadania zleconego samorządom polegającego na transporcie osób mających trudności w 

samodzielnym dotarciu do punktów szczepieo przeciwko wirusowi Sars-Cov-2, w tym 

niepełnosprawnych oraz osób powyżej 70. roku życia.  



12 lipca wszczęto postępowanie o udzielenia zamówienia publicznego, którego przedmiotem 

jest postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na „Przebudowę i modernizację drogi 

dojazdowej do pól w miejscowości Dobrogoszczyce”. Termin składania ofert wyznaczono na 5 

sierpnia.  

5 sierpnia nastąpiło otwarcie ofert i  na to postępowanie przetargowe wpłynęło 6 ofert. 

Najdroższa oferta opiewa na kwotę 1 389 900 zł, a najtaosza oferta 640 746 zł 41 gr.  

11 sierpnia nastąpił wybór najkorzystniejszej oferty, jest to oferta za kwotę 640 746 zł 41 gr. i 

jest to Przedsiębiorstwo Usługowo-Handlowe URBIT Bogusław Bugaj z Lgoty Murowanej.  

28 lipca został złożony wniosek o płatnośd dotyczący projektu finansowego ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie 

Gminy Kroczyce”. 

30 lipca została zgłoszona gotowośd do odbioru koocowego prac dotyczących zadania pod 

nazwą „ Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce”. Wykonawcą jest 

Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowo Produkcyjne INST-GAZ. Termin odbioru został wyznaczony na 

dzieo 12 sierpnia 2021roku, na godzinę 13:00.  

3 sierpnia został skierowany do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach wniosek o przesuniecie terminu wypłaty pożyczki przeznaczonej na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce- etap 

II”. Jest to spowodowane tym, że do chwili obecnej Urząd Marszałkowski nie podjął ostatecznej 

decyzji odnośnie poziomu dofinansowania  projektu, od którego zależna jest kwota pożyczki ze 

środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. Od 

miesiąca października 2020 roku Gmina Kroczyce walczy o dodatkowe dofinansowanie w wysokości 

prawie 1 000 000 zł.  

4 sierpnia zostało wszczęte postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego, którego 

przedmiotem jest „Świadczenie usługi odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych 

pochodzących od właścicieli nieruchomości zamieszkałych z terenu Gminy Kroczyce oraz 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie Gminy Kroczyce”. Termin składania 

ofert wyznaczono na 14 września 2021 roku.  

6 sierpnia nastąpił wybór najkorzystniejszej oferty w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego, którego przedmiotem jest pełnienie nadzoru inwestycyjnego nad realizacją zadania 

„Modernizacja infrastruktury okołoturystycznej na terenie Gminy Kroczyce”. Wybrany Wykonawca to 

Biuro Obsługi Budownictwa magister inżynier Adam Głąb. Cen ofert wynosiła 2 380 zł. W 

postępowaniu brała udział jeszcze jedna oferta za kwotę 2 400zł brutto.  



6 sierpnia również zostało wszczęte postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego, 

którego przedmiotem jest pełnienie nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania „Przebudowa i 

modernizacja drogi dojazdowej do pól w miejscowości Dobrogoszczyce”. Termin składania ofert 

minął w dniu 11 sierpnia 2021 roku. 

Do 15 sierpnia trwa nabór wniosków w programie Rządowym Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych. Gmina Kroczyce może złożyd w tym naborze trzy wnioski. Jeden wniosek do 

5 000 000zł, drugi wniosek do 15 000 000zł i trzeci wniosek bez ograniczeo kwoty. W dniu 12 sierpnia 

2021 roku Gmina Kroczyce złożyła już dwa wnioski – jeden wniosek na kwotę dofinansowania 

5 000 000zł, który dotyczy „Przebudowy drogi w miejscowościach Siamoszyce, Przyłubsko i 

miejscowości Pradła” bez drogi Pradła-Bugaj, gdyż przekroczona zostałaby kwota 5 000 000 zł oraz 

drugi wniosek na dofinansowanie w wysokości 14 725 000zł. Jest to „Budowa kanalizacji w 

miejscowości Gołuchowice”, ze względu na to, że w Gołuchowicach 70 osób wyraziło zgodę na 

budowę kanalizacji, 4 osoby się zastanawiają, a 4 mają przydomowe oczyszczalnie ścieków. Jest to 

bardzo wysoki wynik. Niestety nie ma możliwości dodatni do wniosku dwóch ulic w miejscowości 

Pradła ponieważ Gmina przekroczyłaby kwotę 15 000 000 zł. 

Dnie 12.08.2021 roku lub najpóźniej dna 13.08.2021 roku miał zostad złożony trzeci wniosek, 

który jest kompleksowy dla miejscowości Kroczyce. W Kroczycach planuje się budowę wszystkich 

brakujących odcinków kanalizacji, sieci wodociągowej, chodników, modernizacja kompleksowa 

oświetlenia ulicznego. Będzie również budowana droga od Kroczyc Marianki do Siemięrzyc, jak 

również oświetlenie od Kroczyc do Jaskini Głębokiej i do Kajetanówki. Ten wniosek opiewa na kwotę 

ponad 20 000 000 zł, ale zapewniłby wszystko co niezbędne dla Kroczyc i miejscowośd Kroczyce już 

nie musiałyby o nic wnioskowad.  

11 sierpnia Pan Wójt odbył spotkanie z Dyrektorem Regionalnego Pogotowia Ratunkowego w 

Sosnowcu Panem Klaudiuszem Nadolnym. Tematem było przeniesienie siedziby pogotowia 

ratunkowego z Ośrodka Zdrowia „SKALMED” do siedziby GOPR-u w Podlesicach. Ta decyzja 

praktycznie zapadła, jednak przeniesienie odbędzie się najprawdopodobniej dopiero pod koniec 

przyszłego roku, gdyż w siedzibie GOPR-u stan budynku to stan surowy, więc należy to pomieszczenie 

wykooczyd.  

Rozpoczęła się już praca przy drodze Pradła Fryszerka. Mieszkaocy sądzili, że droga będzie 

robiona w szybszym terminie, ale musi zostad wykonany przez odpowiednią firmę plan organizacji 

ruchu, ale prace już się rozpoczęły.  

Na koniec, Pan Wójt wystąpił z gorącym apelem do sołtysów i radnych o promocję szczepieo. 

Gmina Kroczyce jest na trzecim miejscu w byłym województwie częstochowskim pod względem 

poziomu zaszczepienia. Od pierwszego miejsca Gminę dzieli kilka osób zaszczepionych, a w zasięgu 

ma możliwośd uzyskania dofinansowani około 1 000 000 zł, bo w takiej wysokości jest nagroda 



główna. Pan Wójt zachęcił do wspólnych starao aby przekonad osoby niezdecydowane, żeby się 

zaszczepili, bo Gmina ciągle potrzebuje środków finansowych. Pan Wójt podziękował za uwagę.  

 

 

Ad. 6  

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Kroczyce na 2021 rok. Pan Przewodniczący poprosił Panią Skarbik Katarzynę Fabjaoską-Góral o 

kilka słów wyjaśnienia.  

Pani Skarbnik poinformowała, że w projekcie niniejszej uchwały, w planie dochodów 

zwiększono środki o 17 200 zł, a na te pozycje składają się następujące źródła:  środki z Funduszu 

Przeciwdziałania Covid-19 na promocję szczepieo przeciw Covid-19. Te środki wpłynęły na rachunek 

bankowy Urzędu Gminy. Rząd województwa bardzo aktywnie uczestniczy w promocji szczepieo i 

temu właśnie służyd mają otrzymane środki. Takie zasilenie finansowe trzymuje każda jednostka 

samorządu terytorialnego, aby promocja mogła byd skutecznie realizowana na terenie gminy.  

Ponadto dochody zostały zwiększone o kwotę 7 200 zł, ponieważ w ostatnich dniach przed 

sesją Rady Gminy z dnia 12.08.2021 roku została podpisana umowa z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska w Katowicach, dotycząca dofinansowania kosztów opracowania Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kroczyce na lata 2021-2030.  

Łącznie dochody zwiększono o 17 200 zł i są to dochody bieżące.  

Pani Skarbnik zaznaczyła, że w drugiej części paragrafu pierwszego zostały przedstawione 

planowane zmiany dotyczące wydatków. W dziale 851 wprowadzono własne środki na wydatki 

związane z promocją szczepieo w kwocie 10 000zł. W dziale 921 na wniosek Pani Dyrektor Biblioteki 

Publicznej w Kroczycach, Gmina Kroczyce chciałaby zwiększyd dotacje na finansowanie działalności 

bieżącej tej jednostki o kwotę 10 300 zł.  

Ponadto w dziale 900 wprowadzono środki, które Gmina Kroczyce otrzymała z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Katowicach na dofinansowanie kosztów 

opracowania dokumentu związanego z Planem Gospodarki Niskoemisyjnej dla naszej Gminy. 

Jednocześnie zmianie ulegają źródła finansowania deficytu budżetowego, który zwiększa się o 

10 300zł, co jest przedstawione w paragrafie drugim niniejszej uchwały.  

W paragrafie trzecim mówi o załącznikach, które nieodłącznie związane są z tym projektem 

uchwały. W załączniku nr 1 prezentowane są zaktualizowane źródła przychodów, w załączniku nr 2 

przedstawione zostały wydatki realizowane w formie dotacji z budżetu Gminy, a w załączniku nr 3 

ukazano wydatki bieżące finansowane z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19.  

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę.  



Przewodniczący rady zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy ktoś  ma jakieś uwagi lub 

zapytania w kwestii omówienia projektu uchwały ? Uwag nie zgłoszono. Odczytaną pełną treśd 

Uchwały nr 218/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021 roku w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Kroczyce na 2021 rok opublikowanej w BIP Urzędu Gminy Kroczyce. Następnie 

przeprowadzono głosowanie.  

 

Imienny wykaz z głosowania nad uchwałą nr 218/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Kroczyce na 2021rok. 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Janusz Bartos Nieobecny   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały Nieobecny   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb Nieobecna   

Łukasz Pasierb „za”   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 218/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Kroczyce na 2021 rok została przyjęta jednogłośnie, tj. 12 głosami „za”. 

 



Ad. 7 

Punktem kolejnym porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady Gminy 

Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce Pan Krzysztof Janikowski poprosił Skarbnik Gminy 

Kroczyce Panią Katarzynę Fabjaoską-Góral o przedstawienie projektu niniejszej uchwały. 

 Pani Skarbnik zaznaczyła, że najistotniejsze zmiany zostały zaprezentowane w załączniku nr 2. 

Gmina Kroczyce oczekuje na zwiększenie środków na zadanie związane z rozbudową oczyszczalni w 

Kostkowicach po to, aby móc rozstrzygnąd przetarg i wybrad najkorzystniejsza, zdaniem Gminy 

Kroczyce, oraz najkorzystniejsza finansowo ofertę. Dlatego też, zadanie to zostało zwiększone o 

130 000zł, a wydatek ten będzie poniesiony w 2022 roku.  

 Ponadto do Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono nowe przedsięwzięcie, które 

jest finansowane z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19 w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. Jest to ostatnie zadanie z tych środków, finansowane pod nazwą „Przebudowa ulicy 

Orzeszkowej w Kroczycach”. Limit na to zadanie wynosi 30 000zł.  

Aby móc prowadzid procedurę przetargową i w przyszłości również ją rozstrzygnąd, konieczne 

jest też wprowadzenie nowego zadania „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z 

nieruchomości zamieszkałych z terenu Gminy Kroczyce oraz nieruchomości na terenie których 

znajdują się domki letniskowe w latach 2022 i 2023”.Łączny limit na to przedsięwzięcie ustalono, na 

podstawie szacunków, w wysokości 4 200 000zł, po 2 100 000 zł na każdy rok.  

Jednocześnie zaktualizowane zostały limity na przedsięwzięcia związane z „Dowożeniem 

uczniów do szkół podstawowych i przedszkoli w roku szkolnym 2021/2022 i 2022/2023”, jak również 

na zadanie „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce –etap II”. 

 W załączniku nr 1 zostały przedstawione planowane wydatki na 2021 rok z uwzględnieniem 

tych zmian, które zostały uchwalone i opisane we wcześniejszym punkcie porządku obrad, w sprawie 

zmian w budżecie. 

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy ktoś ma jakieś uwagi lub 

zapytania w kwestii omówienia projektu uchwały ? Uwag nie zgłoszono. Odczytaną pełną treśd 

uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.  

 

 

 



Imienny wykaz z głosowania 

nad uchwałą Nr 219/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady 

Gminy Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 roku  

Imię i nazwisko 

radnego/radnej 
Głos „za” Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Bartos Janusz  Nieobecny   

Bednarz Aneta  „za”   

Biały Zbigniew Nieobecny   

Ciszewski Jerzy „za”   

Ciszewski Tomasz  „za”   

Grabowski Karol „za”   

Janikowski Krzysztof „za”   

Kampa Beata „za”   

Kozłowska Dorota „za”   

Łągiewka Robert „za”   

Łysek Sławomir „za”   

Masłowski Czesław  „za”   

Pasierb Bożena Nieobecna    

Pasierb Łukasz „za”   

Stolarski Andrzej „za”   

 

Uchwała Nr 219/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady 

Gminy Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 roku została podjęta jednogłośnie tj. 12 głosami „za”. 

 

Ad. 8 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „SKALMED” w Kroczycach. 

 Pan Przewodniczący Rady poprosił o kilka słów panią Joannę Kruszyoską.  

 Pani Kruszyoska zaznaczyła, że ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej została sporządzona 

zgodnie z art. 53a ust. 5 ustawy o działalności leczniczej oraz Rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 

12 kwietnia 2017 roku w sprawie wskaźników ekonomiczno-finansowych niezbędnych do 

sporządzania analizy samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej. Wskaźniki o których 



mowa w Rozporządzeniu i na podstawie, których powstał ten raport to wskaźniki zyskowności, 

płynności, efektywności i zadłużenia.  

 Z przeprowadzonej analizy tych składników za 2020 rok wynika, że sytuacja finansowa 

„SKALMED”  w Kroczycach jest na bardzo podobnym poziomie jak w roku 2019, czyli dobra i znacznie 

lepsza niż w roku 2018.  

 Jeśli chodzi o prognozę na kolejne lata to jest ona jak najbardziej korzystna.  

 Pani Jolanta Kruszyoska podziękowała za uwagę. 

  

 Pan Przewodniczący wyraził przekonanie, ze Radni zapoznali się z raportem o sytuacji 

ekonomiczno-finansowej i zapytał o ewentualne pytania ? Pytao nie zgłoszono. Odczytano pełną 

treśd uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie.  

 

Imienny wykaz z głosowania nad uchwałą nr 220/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej „SKALMED” w Kroczycach 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Janusz Bartos Nieobecny   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały Nieobecny   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   



Bożena Pasierb Nieobecna   

Łukasz Pasierb „za”   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 220/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie oceny 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „SKALMED” w 

Kroczycach została podjęta 12 głosami „za”. 

 

Ad. 9 

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie Projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Kroczyce. 

 Pan Przewodniczący Rady wyraził przekonanie, ze każdy z Radnych zapoznał się z projektem 

niniejszej uchwały oraz regulaminem przesłanym w materiałach sesyjnych.  

 Pan Przewodniczący nadmienił, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku 

o zbiorowym zaopatrzaniu w wodę i zbiorowym odprowadzania ścieków rada gminy na podstawie 

Projektu regulaminu dostarczania wody i odbierania ścieków opracowanego przez Komunalny Zakład 

Budżetowy, przygotowuje Projekt Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, który 

przekazuje do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, zawiadamiając o powyższym Komunalny 

Zakład Budżetowy. Organem regulującym jest Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 

Paostwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie.  

 W przygotowanym przez Komunalny Zakład Budżetowy Regulaminie dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kroczyce, stanowiący załącznik do uchwały zawarto 

wymagane ustawą prawa i obowiązki Komunalnego Zakładu Budżetowego.  

 Pan Przewodniczący zaznaczył, że  mając na względzie powyższe, podjęcie przedmiotowej 

uchwały jest zasadne. 

 Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych, czy ktoś ma jakieś pytania  i 

poinformował, że Pani Joanna Bednarz może odpowiedzied na ewentualne niejasności. Pytao nie 

zgłoszono. Odczytano pełną treśd uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie 

 

Imienny wykaz z głosowania nad uchwałą nr 221/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce 

z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Kroczyce 

 



Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Janusz Bartos Nieobecny   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały Nieobecny   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb Nieobecna   

Łukasz Pasierb „za”   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 221/XXIX/2021 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 

Kroczyce została podjęta 12 głosami „za”. 

 

Ad. 10 

Punktem 10 porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy Kroczyce w 

2021 roku. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Grażynę Masłykę o kilka słów wyjaśnienia.  

Pani Grażyna Masłyka wyraziła ubolewanie nad faktem, ze Wydział Nadzoru Prawnego 

Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego uchylił poprzednią uchwałę, którą Rada Gminy podejmowała z 



uwagi na doprecyzowanie zadao wynikających z ustawy o bezdomnych zwierzętach, a w 

szczególności z rozdysponowaniem środków finansowych, które mamy zabezpieczone w budżecie na 

poszczególne zadania. Stąd powstała koniecznośd kolejnego podjęcia tego Programu.  

Pani Grażyna Masłyka podziękowała za uwagę.  

Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych, czy ktoś ma jakieś pytania, uwagi? 

Pytao i uwag nie zgłoszono. Odczytano pełną treśd uchwały, a następnie przeprowadzono 

głosowanie. 

 

 

Imienny wykaz z głosowania nad uchwałą nr 222/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia  

12 sierpnia 2021r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kroczyce w 2021 roku 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Janusz Bartos Nieobecny   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały Nieobecny   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb Nieobecna   

Łukasz Pasierb „za”   



Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 222/XXIX/2021 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kroczyce w 2021 roku 

została podjęta jednogłośnie tj., 12 głosami „za”. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący RG Kroczyce odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było podjęcie 

uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Lgota Murowana. 

Pan Przewodniczący również poprosił panią Grażynę Masłykę o zabranie głosu. 

Pani Grażyna Masłyka poinformowała, że mieszkaocy Lgoty Murowanej zwrócili się do 

Urzędu Gminy z pismem odnośnie nadania nazw ulic w tej miejscowości i jednocześnie uregulowania 

numeracji porządkowej, która z biegiem lat przeszkadza w życiu mieszkaoców ze względu na brak 

zabezpieczonych numerów dla poszczególnych i nowych nieruchomości.  

Zgodnie z protokołem zebrania Rady Sołeckiej, który mieszkaocy dostarczyli do Urzędu 

Gminy, dli propozycje nazw tych ulic. 

Pani Masłyka przedstawiła, jak wyglądają te ulice i tak: droga wzdłuż DK 78 –do Zawiercia-

proponowana nazwa to jest „Kalinowa”, droga przez wieś – główna w stronę Piaseczna – 

proponowane nazwy to „Dworkowa” lub „Dworska” (tutaj Pani Grażyna Masłyka pozostawiła nazwę 

do dyskusji). Następnie droga, która wiedzie na tak zwany Kozi Borek byłaby ulicą „Widokową”. W 

bok od lasu ulica „Leśna” od ulicy „Widokowej”. Droga  koło Pana Kowalskiego, byłego sołtysa, na dół 

do lasu byłaby ulicą „Spacerową”. Natomiast domki, które powstały w bok od Pana Machury w 

ramach projektu „Moje Miejsce na Jurze” byłyby przy ulicy „Słonecznej”.  

Pani Grażyna Masłyka zaznaczyła, że jedna z tych dróg jest własnością gminy, natomiast 

pozostałe nalezą do Skarbu Paostwa, czyli do Starostwa Powiatowego, które podejmuje sprawie 

decyzje, czy możemy nadad te ulice na wniosek mieszkaoców. Gmina uzyskała pozytywna opinię. 

Pani Grażyna Masłyka podziękowała za uwagę. 

Radna Beata Kampa zasugerowała, że w pozostałych miejscowościach Gminy Kroczyce 

również występują ulice o nazwach, które zostały zaproponowane w niniejszym projekcie uchwały i 

wskazała, że stosownym byłoby przyjęcie innych nazw ulic w miejscowości Lgota Murowana. 

Niemniej jednak większośd zdecydowała, aby pozostad przy dotychczasowych propozycjach, z uwagi 

na to że są to propozycje mieszkaoców tej wsi.  

Pan Przewodniczący odczytał całą treśd uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie. 

 

 



Imienny wykaz z głosowania nad uchwałą nr 223/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Lgota Murowana 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Janusz Bartos Nieobecny   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały Nieobecny   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa 

 

 „wstrzymuje się” 

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb Nieobecna   

Łukasz Pasierb „za”   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 223/XXIX/2021 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie nadani nazw ulic w miejscowości 

Lgota Murowana została podjęta  11 głosami „za” i  1 głos „wstrzymuje się”. 

 

 

Ad. 12  

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Kroczyce, w roku szkolnym 2021/2022. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Sekretarz Ewę Kaziród-Kulę o zabranie głosu. 



Pani Sekretarz powołała się na ustawę Prawo oświatowe, która określa obowiązek gminy, 

jakim jest dowożenie niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych.  Obowiązek ten gmina 

spełnia poprzez zorganizowanie bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci, młodzieży i 

uczniów we własnym zakresie, albo poprzez zwrot tychże kosztów rodzicom, którzy sami dowożą 

swoje dzieci. Takie przypadki występują również w Gminie Kroczyce. W związku z tym zgodnie z art. 

39a ustawy Prawo Oświatowe średnią cenę jednostki paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny 

rada gminy w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Analizy cen lokalnych 

dokonał Referat Oświaty Urzędu Gminy Kroczyce. Zwrot kosztów przewozu będzie następował na 

podstawie umowy zawartej na wstępie między Panem Wójtem, a rodzicami.  

Pani Sekretarz wskazał, że należy podjąd niniejszą uchwałę i podziękowała za uwagę.  

Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do radnych, czy ktoś ma jakieś pytania? Pytao nie 

zgłoszono. Odczytano pełną treśd uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie 

 

Imienny wykaz z głosowania nad uchwałą nr 224/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12 sierpnia 2021r.  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kroczyce 

w roku szkolnym 2021/2022 

 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za Głos „przeciw” Głos „wstrzymuje się” 

Janusz Bartos Nieobecny   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały Nieobecny   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   



Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb Nieobecna   

Łukasz Pasierb „za”   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 224/XXIX/2021 z dnia 12 sierpnia 2021r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Kroczyce w roku szkolnym 2021/2022 została podjęta jednogłośnie tj., 12 głosami 

„za”. 

 

Ad. 13 

Punktem kolejnym porządku obrad były wolne wnioski.  

Pan Przewodniczący zapytał Radnych czy mają jakieś pytania ? Pytao nie zgłoszono. 

Następnie Pan Przewodniczący zwrócił się do Sołtysów.  

O zabranie głosu poprosił Pan Sołtys Szypowic, który ze wzruszeniem podziękował za 

wyróżnienie miejscowości Szypowice, wskazując na tragedię ludzi w czasie wojny. Pan Sołtys wskazał 

również na potrzebę wybudowania chodnika we wsi Szypowice i poprosił o wsparcie zarówno Pana 

Wójta jak i całej Rady Gminy Kroczyce oraz o wstawiennictwo w Starostwie Powiatowym w 

Zawierciu. Pan Sołtys podziękował za uwagę.  

Pan Przewodniczący Rady Gminy również podziękował za bardzo wzruszającą wypowiedź i 

zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania ? Pytao nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący zwrócił się do Pana Wójta, w jaki sposób odnosi się do prośby i pytania 

Pana Sołtysa Szypowic. 

Pan Wójt zaznaczył, że we wrześniu odbędzie się w Szypowicach specjalna uroczystośd, na 

której będzie sposobnośd podziękowad mieszkaocom. Natomiast odnośnie chodnika w Szypowicach, 

Pan Wójt wytłumaczył, że poprzednie władze powiatowe odmówiły budowy chodnika. Podkreślił 

również, że na chwilę obecną Gmina Kroczyce może napisad do Pana Starosty Dorsa, aby w prawach 

finansowych ujął budowę chodnika we wsi Szypowice. Pan Wójt wskazał również na skalę problemu, 

gdyż droga ta jest wąska, a samochody jeżdżą tam bardzo szybko. Ponadto były już przypadki 

śmiertelnych wypadków, a co za tym idzie prośby mieszkaoców są jak najbardziej uzasadnione.  

Pan Wójt wskazał, że Gmina Kroczyce jest przed nowym rozdaniem finansowym, tak jak 

wcześniej było wspomniane o trzech projektach. W kolejnych naborach, gmina również planuje 

złożyd trzy wnioski, a także wniosek z PROW-u , na przebudowę dróg, gdzie Gina chce uwzględnid 

miejscowośd Lgotę Murowaną – w kierunku tzw. Koziego Borku. Odbędą się również nabory na 

budowę kanalizacji, również z PROW-u z dofinansowaniem w wysokości 100%. W Lgocie Murowanej 



80% mieszkaoców wyraziło zgodę na budowę kanalizacji. Pan Wójt zauważył, że świadomośd 

mieszkaoców zmienia się mi coraz częściej będą pojawiad się sygnały, że chcą oni budowad 

kanalizację i Gmina będzie starad się o dofinansowanie. Ponadto, w następnym rozdaniu finansowy 

uwzględniona zostanie budowa drogi w miejscowości Podlesice w kierunku Morska oraz Huta 

Szklana, a także krótkie odcinki w Kostkowicach, budowa chodnika przy ulicy Szkolnej orz droga koło 

domu Pana Przewodniczącego gdzie znajduje się jeszcze jeden dom, który nie ma w ogóle dojazdu. 

Pan Wójt wskazał, że w poszczególnych miejscowościach brakuje jeszcze kilku odcinków dróg np. 

Browarek, gdzie są do budowy dwie drogi, Siedliszowice – z szansa, że dwie drogi będą ujęte w 

stratach powodziowych zgłoszonych do Wojewody.  

Pan Wójt zaznaczył, że w najbliższym czasie będzie wiele źródeł finansowania i wyraził 

nadzieję, że pracownicy Urzędu Gminy będą w stanie przepracowad jak najwięcej z nich, gdyż jest to 

bardzo dużo a każdy wniosek wymaga wielu dni, aby pochylid się nad nim, obliczyd, a mimo wszystko 

może okazad się tak jak przy budowie oczyszczalni ścieków, że ceny poszły tak w górę, że firma 

zażądała 50 % więcej pieniędzy, niż Gmina miała na ten projekt środków finansowych. Na koniec Pan 

Wójt wyraził nadzieję, że większośd z projektów zostanie zrealizowana i podziękował za uwagę.  

Pan Przewodniczący zwrócił się do Sołtysa Szypowic, wskazując że Pan Wójt w sposób 

obszerny wypowiedział się o zadaniach jakie czekają Gminę Kroczyce i wyraził nadzieję na budowę 

chodnika we wsi Szypowice zaznaczając, że zarówno Urząd Gminy jak i Rada Gminy Kroczyce stara się 

pomóc każdemu.  

Pan Sołtys wyraził swoją aprobatę.  

Pan Przewodniczący zwrócił się do zebranych, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania ? Pani Sołtys 

Podlesic skierowała pytanie do Pana Wójta odnośnie projektów fotowoltaicznych, gdyż mieszkaocy 

chcą uzyskad na ten temat niezbędnych informacji.  

Pan Wójt oznajmił, że najprawdopodobniej w miesiącu sierpniu lub  wrześniu Gmina Kroczyce 

powinna otrzymad dofinansowanie do fotowoltaiki. Najprawdopodobniej będzie to wniosek 

grantowy, gdzie od początku będą dokonywane zapisy. Wniosek obejmuje 500 instalacji, a z 

rozeznania wynika, ze taka liczba w zupełności wystarczy dla mieszkaoców Gminy Kroczyce.  

Pani Sołtys zapytała czy można zapisad się na listę chętnych.  

Pan Wójt wskazał, że od nowa będzie można zapisad się na listę chętnych, pojawi się 

ogłoszenie kiedy rozpoczną się zapisy, a projekt będzie obejmował instalacje 3,4 i 5 kw, co będzie 

uzależnione od faktycznego zużycia prądu. Gmina ma nadzieję, że będzie to projekt grantowy, w 

którym nie trzeba robid postępowania przetargowego, gdyż to każdy z mieszkaoców sam wybiera 

sobie firmę, która zakłada instalację, a co za tym idzie Gmina nie będzie brała odpowiedzialności za 

to, że coś zostało źle wykonane. Gmina natomiast, po sprawdzeniu prawidłowego wykonania, będzie 

refundowad Paostwu znaczącą częśd kosztów. Pan Wójt podziękował za uwagę.  



Pan przewodniczący zwrócił się do obecnych, czy ktoś ma jakieś pytania. Pytao nie zgłoszono.  

  

Ad. 14 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad XXVI sesji Rady Gminy Kroczyce Przewodniczący 

zamknął obrady następującymi słowami: „Zamykam obrady XXIX sesji Rady Gminy Kroczyce”.  

 


